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V abstraktu diplomantka uvádí, že v práci zachycuje rozdíly mezi formami nadace a 

nadačního fondu, historii nadačního sektoru, charakterizuje školské nadační fondy na základě 

údajů uvedených v nadačním rejstříku. Hodnotí přístup těchto fondů k povinnosti zveřejňovat 

výroční zprávu v nadačním rejstříku a na konkrétním vzorku výročních zpráv sleduje povinné 

náležitosti zpráv. V poslední části práce podává výsledky analýzy finančního hospodaření 

školských fondů na základě údajů uvedených ve výročních zprávách: zejména analýza 

majetku, příjmu a výdajů těchto subjektů.  

Cílem Alice Potočkové bylo zmapovat situaci na poli školských nadačních fondů v české 

republice na základě veřejně přístupných údajů: 

stanovit základní charakteristiku školských nadačních fondů; zmapovat problematiku 

publikace výročních zpráv školských nadačních fondů a provést základní ekonomickou 

analýzu jejich hospodaření.  

Zdrojem dat zdroj dat byla databáze rejstříku nadačních fondů na internetovém portálu Justice 

a z ní: výpisy z nadačního rejstříku za jednotlivé nadační fondy, ze kterých autorka využila o 

název nadačního subjektu, zřizovatel, účelu vzniku a druhu poskytovaných obecně 

prospěšných služeb. Zkoumala 310 školských nadačních fondů.  

Informace byl k 1. 5. 2005 - toto považuji za neaktuální pro text překládaný v říjnu 2007. 

 

Pokud jde o první kapitolu empirické části: zapsání účelu, pro který jsou zakládány;  

hledisko zřizovatele; typ škol, při nichž vznikají; rozložení po jednotlivých regionech  ČR; 

velikosti obce; velikost jejich majetkového vkladu. Zde prosím u obhajoby uvést rozdílnost 

zkoumání diplomantky od studie zpracované a zveřejněné Centrem pro výzkum neziskového 

sektoru v Brně. Druhá část se týká zveřejněných výročních zpráv ve sbírce listin a jejich 

obsahu - v podstatě stejná otázka. Zejména se jedná o zpřístupnění sbírky listin a možnost 

jejich využití veřejností. Jaké problémy dosud existují ve vztahu státní správy k veřejnosti 

(Ministerstvo spravedlnosti - aktivity v občanském sektoru apod.). 

 

Část týkající se hospodaření je vyústěním předchozích kapitol. Hospodaření se má vázat na 

cíle, poslání a účel vzniku nadačního fondu. Je tomu tak a do jaké míry může výzkumník 



proniknout do poznání reality? Jsou poznatky získané ze 43 nadačních fondů dostatečně 

vypovídající? 

 

Diplomová práce Bc. Alice Potočkové „Ekonomická analýza školských nadačních fondů“ 

splňuje požadavky, v textu jsou zařazeny přehledné tabulky a grafy, seznam literatury, 

tabulek, grafů, přílohy. 

   

Souhlasím s předložením práce k obhajobě se žádostí o zodpovězení otázek: 

Jak autorka chápe pojem „ekonomická analýza“? 

Proč jsou zpracovány a přeložena data z roku 2005, výroční zprávy za rok 2003?  

Jak se liší text diplomové práce od závěrečné studie Centra pro výzkum neziskového sektoru 

(analýza nadací a nadačních fondů za rok 2002)? 

 

Zodpovězením otázek ovlivněno celkového hodnocení obhajoby předložené práce. 

 

 

 

doc. Ing. Marie Dohnalová, CSc. 

vedoucí diplomové práce 

V Praze dne 13. 10. 2007 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


